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O festivalech
Začalo to v roce 2016 Plzeňským festivalem vína. Jako 
milovníci vína jsme velká vinobraní znali pouze z Moravy 
a z Prahy. V našem rodném městě Plzni nám vinařská 
akce podobného typu chyběla. Věřili jsme, že nejsme 
sami. Chtěli jsme dokázat, že se víno pije i v tradičně 
pivařské oblasti, a tak padlo rozhodnutí vinařskou akci 

zorganizovat. 
Během krátké chvíle se z Plzeňského festivalu vína stala prestižní událost, 
jejíž renomé se rychle šířilo i za hranice města Plzně. Díky spolupráci se 
skvělými lidmi se nám povedlo rozšířit myšlenku festivalu vína i do men-
ších obcí na Plzeňsku, jako jsou Přeštice a Chotěšov. V dalších letech se 
festival rozšířil i do měst mimo Plzeňský kraj. S postupnou expanzí vznikla 
potřeba dát festivalům vína jednotnou identitu. V roce 2020 proto vznikla 
značka České festivaly vína, která nově zastřešuje všechny oblíbené vinné 
festivaly z naší produkce.            Zdroj: www.festivalyvina.cz

Světová premiéra Staň-
kovského festivalu vína 

Mezi mosty 
je za námi!

 
V sobotu 14. října se na staňkovském pro-
stranství u lávky konala akce, o které se bude 
pravděpodobně mluvit ještě dlouho. Podařilo 
se na tento termín zařadit do programu festi-

valů českých vín i Staňkov.
V pátek plácek obsadilo stanové městečko, které slibovalo akci opravdu 
velkých rozměrů, a tak mě zajímalo, jestli se podaří Staňkováky zvednout 
z křesel u televize a přivábit jinak převážně pivní konzumenty na opravdu 
bohatou nabídku vína.  Dorazil jsem hned v jednu hodinu, kdy se společnost 
začala scházet, a než jsem obešel jednotlivé stánky, abych si udělal předsta-
vu, kde zakotvím, pomalu si ve stanech nebylo kam sednout. Možná, že za 
festivaly jezdí stabilní fanouškovská základna, možná, že souběh turistické-

ho pochodu a této akce nalákal do 
Staňkova také víc návštěvníků, kaž-
dopádně v podvečer už došly staň-
kovské festivalové skleničky a začaly 
se prodávat ty s univerzálním logem. 
Celkem se jich prodalo čtrnáct set, a 
protože nezřídka dvojice „jely“ na 
jednu skleničku a ze zakoupených 
lahví se rozlévalo i do kelímků od 
kávy, zastavil se kvalifikovaný odhad 
na 2 000 návštěvníků! 
Úžasné bylo, že i když většinu pod-
mračeného odpoledne propršelo, 
nebylo vidět, že by to mělo na ná-
vštěvnost podstatný vliv, a stany 
pořád prakticky praskaly ve švech. 
Vedle stánků s vínem nechyběly ani 

stánky s teplým občerstvením, k dobré náladě skvěle hrála cimbálová mu-
zika Michala Horsáka.  Atmosféra byla i v tom dešti dokonalá, a když ve-
čer začala hrát kapela Hrajem!, roztančila celý prostor nejen před pódiem. 
Samotného mě trochu mrzí, že jsem před vystoupením DJ Laawa podcenil 
situaci a akci opustil. Když jsem totiž už cestou domů uslyšel, jakou mu-
ziku si pro nás připravil, říkal jsem si, že jsem tam mohl zůstat ještě déle. 
Perfektní nálada, perfektní organizace, perfektní akce. 
Opravdu vysoká laťka, kterou bude jen obtížné v dalších letech překonat. 
Tohle totiž nebyla akce roku, ale přinejmenším pětiletky... Ferdinand Schenk
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Z jednání městské rady
Zasedání rady města 6. 9. 2023

Rada města schvaluje
- smlouvu o smlouvě budoucí o 
zřízení věcného břemene – slu-
žebnosti č. IV-12-0019513 mezi 
městem Staňkov a ČEZ Distribuce a. 
s., zastoupena firmou MARTIA a. s. 
Předmětem smlouvy je právo 
umístit, provozovat, opravovat a 
udržovat zařízení distribuční
soustavy na pozemku parc. č. 
1104/4, 1104/12, 1104/6, 1104/14, 
1104/1, 1104/3, 1104/7,
1193, 1104/5 a 1104/13 v k. ú. 
Ohučov. Jednorázová cena je sjed-
nána na 4 598,- Kč vč. DPH, 
- smlouvu o smlouvě budoucí o zří-
zení věcného břemene služebnosti 
Staňkov, DO, Nádražní 26 – přelož-
ka NN, IZ-12-001170/1/VB mezi 
městem Staňkov a ČEZ Distribuce 
a. s., zastoupena firmou STEMONT 
JS s. r. o. Předmětem smlouvy je 
právo umístit, provozovat, opravo-
vat a udržovat zařízení distribuční 
soustavy na pozemku parc. č. 1861, 
1045/27 v k. ú. Staňkov-ves. Jedno-
rázová cena je sjednána na
2 420,- Kč vč. DPH,
- výběr nejvhodnějšího dodavatele 
na veřejnou zakázku Staňkov-oprava 
místní komunikace Jankovského ul. 
Nejvýhodnější nabídkou se stala na-
bídka dodavatele JSF Stavební s.r.o.,
Bystřice nad Úhlavou 20,  Nýrsko s 
nabídkovou cenou 7 186 054,- Kč 
vč. DPH,
- dohodu o výpovědi pachtovní 
smlouvy mezi Městem Staňkov a 
Blankou Boučkovou ke dni  
1. 1. 2023. Předmětem dohody je  
výpověď z pachtovní smlouvy uza-
vřené dne 1. 7. 2021. Předmětem 
pachtovní smlouvy byl pronájem 
pozemku parc. č. 139/2 o výměře  
2 713 m2 v k. ú. Staňkov-město,
- úhradu akontace před odkupem 
vozu Škoda Yeti ve výši 94 200,- Kč 
firmě Volkswagen Financial Servi-
ces, 
- přijetí finančního daru ve výši 
8 000,- Kč od provozovatele Pivnice 
U Šimků, p. Milana Hilperta, dar 
bude použit na provozní náklady 
pro žáky ZUŠ Staňkov,

bere na vědomí 
- oznámení ředitelky ZUŠ o vyhlá-
šení ředitelského volna dne 29. 9. 
2023.

Zasedání rady města dne 20. 9. 
2023

Rada města schvaluje 
- smlouvu o smlouvě budoucí o 
zřízení věcného břemene – služeb-
nosti č. IV-12-0018730/VB/1 mezi 
městem Staňkov a ČEZ Distribuce a. 
s., zastoupena firmou Montprojekt, 
a. s. Předmětem smlouvy je právo 

umístit, provozovat, opravovat a 
udržovat zařízení distribuční sou-
stavy na pozemku parc. č. st. 141/1, 
151, parc. č. 2047/2, 2047/3,
2066/1, 2066/ a 3203 v k. ú. Staň-
kov-město. Jednorázová cena je 
sjednána na 16 577,- Kč vč. DPH, 
- smlouvu o budoucí smlouvě o 
zřízení věcného břemene - služeb-
nosti Staňkov, DO, Výtuňská – kNN, 
IE-12-0007635/15/VB mezi městem 
Staňkov a ČEZ Distribuce a. s.,
zastoupena firmou STEMONT JS s. 
r. o. Předmětem smlouvy je právo 
umístit, provozovat, opravovat a 
udržovat zařízení distribuční sou-
stavy na pozemku parc. č. 1055/17, 
1055/18 v k. ú. Staňkov-ves. Jedno-
rázová cena je sjednána na 
2 420,- Kč vč. DPH,
- cenovou nabídku firmy MIDAKON 
s. r. o. na zpracování projektové 
dokumentace na akci Rekonstrukce 
mostu přes Radbuzu ve Vránově. 
Celková cena za zpracování ve 
stupni DUSP a PDPS je 493 680,- 
Kč, 
- rozsah a sazebník úkonů při 
poskytování sociální služby od 1. 
10. 2023
1) Žadatel má právo požádat Posky-
tovatele o kterýkoliv úkon z těchto 
základních činností při poskytování 
pečovatelské služby podle § 6 
vyhlášky č. 505/2006 Sb., v platném 
znění, kterou se provádějí některá 
ustanovení zákona o sociálních 
službách:
a) pomoc při zvládání běžných úkonů 
péče o vlastní osobu:
1. pomoc a podpora při podávání jídla a 
pití 60,- Kč/hod
2. pomoc při oblékání a svlékání včetně 
speciálních pomůcek 60,- Kč/hod
3. pomoc při prostorové orientaci,
samostatném pohybu ve vnitřním 
prostoru 60,- Kč/hod
4. pomoc při přesunu na lůžko nebo 
vozík 60,- Kč/hod
b) pomoc při osobní hygieně nebo po-
skytnutí podmínek pro osobní hygienu:
1. pomoc při úkonech osobní hygieny 
60,- Kč/hod
2. pomoc při základní péči o vlasy a 
nehty (pedikúra) 60,- Kč/hod
3. pomoc při použití WC 60,- Kč/hod
c) poskytnutí stravy nebo pomoc při 
zajištění stravy:
2. dovoz nebo donáška jídla 20,- Kč/ 
1oběd
3. pomoc při přípravě jídla a pití  60,- 
Kč/hod
4. příprava a podání jídla a pití  60,- 
Kč/hod
tato základní činnost může být zajišťo-
vána jen v rozsahu úkonů podle bodů 
3 a 4,
d)  pomoc při zajištění chodu domác-
nosti:
1. běžný úklid a údržba domácnosti          
100,- Kč/hod
2. pomoc při zajištění velkého úklidu 

domácnosti, například sezónního úklidu, 
úklidu po malování          130,- Kč/hod 
3. donáška vody 100,- Kč/hod
4. topení v kamnech včetně donášky a 
přípravy topiva, údržba topných zařízení 
120,- Kč/hod
5. běžné nákupy a pochůzky 60,- Kč/
hod
6.  ákup, například týdenní nákup, 
nákup ošacení a nezbytného vybavení 
domácnosti 100,- Kč
7. praní a žehlení ložního prádla, 
popřípadě jeho drobné opravy 80,- 
Kč/kg
8. praní a žehlení osobního prádla, po-
případě jeho drobné opravy 80,- Kč/kg        
e) zprostředkování kontaktu se spole-
čenským prostředím:
1. doprovázení dětí do školy, školského 
zařízení, k lékaři a doprovázení zpět 
120,- Kč/hod
2. doprovázení dospělých do školy, 
školského zařízení, zaměstnání,
k lékaři, na orgány veřejné moci a 
instituce poskytující veřejné 
služby a doprovázení zpět 120,- Kč/hod
Pokud poskytování úkonů, včetně času 
nezbytného k jejich zajištění, netrvá 
celou hodinu, výše úhrady se poměrně 
krátí.
žádost o bezúplatný nájem sálu 
Lidového domu ve Staňkově, za 
účelem pořádání 
tradičního Country bálu pro zámek 
Čečovice, dne 13. 1. 2024.

Zasedání zastupitelstva města dne 
20. 9. 2023

Zastupitelstvo schvaluje
a) doplnění záměrů do Změny 
územního plánu Staňkov č. 1 
pořizované zkráceným postupem 
dle § 55a zákona č. 183/2006 Sb., 
o územním plánování a stavebním 
řádu (stavební zákon), ve znění 
pozdějších předpisů,
 b) rozpočtová opatření č. 4 v 
rozpočtu města Staňkov na rok 
2023. Upravený rozpočet po těchto 
změnách bude činit v příjmové části 
111 302 078,96 Kč a ve výdajové 
části 123 088 413,60 Kč. Financo-
vání bude činit + 11 786 334,64 
Kč, (změna stavu krátkodobých 
prostředků na bankovních účtech 
18 690 534,64 Kč, splátky úvěrů 
a půjček - 7 124 000,- Kč úvěry a 
zápůjčky 219 800,- Kč),
c) uzavření a podpis kupní smlouvy 
o prodeji bytové jednotky vymeze-
né v pozemku p. č. st. 83/1, jehož 
součástí je stavba budovy č. p. 387, 
č. p. 388, v k. ú. Staňkov-město, 
obci Staňkov, stávajícímu nájemci a 
členovi Stavebního bytového druž-
stva Staňkov, za kupní cenu 
10 000 Kč zahrnující poměrnou výši 
transakčních nákladů spojených s 
převodem předmětu,
d) dodatek č. 2 ke smlouvě o dílo 
ze dne 20. 7. 2023 mezi městem 

Staňkov a FINAL KOM s. r. o. na akci 
Oprava místní komunikace ve Vrá-
nově. Dodatek č. 2 upravuje rozsah 
prací a celkovou cenu díla o 
607 004,27 Kč bez DPH, konečná 
cena díla se navyšuje na 
2 814 191,07 Kč vč. DPH,
e) smlouvu o dílo mezi městem 
Staňkov a JSF Stavební s. r. o. Před-
mětem smlouvy je realizace stavby 
„Staňkov – oprava místní komuni-
kace Jankovského ul.“ ze celkovou 
cenu 7 186 054,42,- Kč vč. DPH,
f) dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo 
ze dne mezi městem Staňkov a 
ROSBSTAV k. s. na akci: Rekonstruk-
ce místní komunikace Baarova ul., 
Staňkov. Dodatek č. 1 upravuje roz-
sah prací a navyšuje celkovou cenu 
díla o 2 881 478,32,- Kč vč. DPH,
g) kupní smlouvu mezi městem 
Staňkov a ŠkoFIN s. r. o. na vůz 
Škoda Yeti za celkovou cenu  
314 000,- Kč vč. DPH, přičemž spla-
cená akontace je ve výši 94 200,- Kč, 
zbytek kupní ceny je řešen úvěrem 
ve výši 219 800,- Kč s měsíční splát-
kou ve výši 11 242,91,- Kč vč. DPH, 
h) aktualizaci koncepce sportu a 
tělovýchovy města Staňkov od Mgr. 
Jakuba Popelky, Ph. D., za celkovou 
cenu 3 500,- Kč vč. DPH,
i) koupi pozemku parc č. 502/3 
o výměře 542 m2 druh pozemku 
trvalý travní porost v k. ú. Krchleby 
u Staňkova vzniklý oddělením z 
pozemku parc č. 502/1 dle GP 342-
1102/2023 vyhotoveným Ing. Vlasti-
milem Žáčkem od Mgr. Jaroslavy 
Herianové, bytem Blížejov 208, 345 
45 Blížejov za cenu 750,- Kč/m2, cel-
kem 406 500,- Kč. Náklady spojené 
s převodem hradí kupující, 
j) směnu pozemku parc. č. 1763/13, 
o výměře 341 m2, druh pozemku 
ostatní plocha, k. ú. Staňkov-město, 
z majetku města Staňkov, a pozem-
-ku parc. č. 1763/14 o výměře 118 m2, 
druh pozemku ostatní plocha, 
vzniklého oddělením z pozemků 
parc. č. 1763/2 a parc. č. 3 449 
o výměře 1 m2, druh pozemku 
ostatní plocha, vzniklé oddělením 
z pozemků parc. č. st. 143, vše dle 
GP 932-1019/2023 vyhotoveného 
Ing. Vlastimilem Žáčkem, z majetku 
Nové školy BEAN s. r. o., Trnkova 
125, 345 61 Staňkov, IČ: 07281307 
s následným doplatkem ze strany 
Nové školy BEAN s. r. o., a to do 
rozsahu 222 m2 za cenu 
800,- Kč/m2, celkem 177 600,- Kč. 
Náklady spojené s převodem hradí 
kupující, 
k) výmaz práva zpětné koupě pro 
JUDr. Ing. Miroslavu Grmanovou a  
Bc. Tomáše Grmana,  oba bytem E. 
Krásnohorské 495, 345 61 Staňkov, 
k pozemku par. č. 1107/7 v k. ú. 
Ohučov s tím, že na tomto pozemku 
je zřízena výhrada zpětné koupě 
pro město Staňkov, z důvodu obavy 



Strana 3 Říjen 2023

První naučná stezka pro děti byla 
nainstalovaná 29. 8. 2023 a bez 
poškození nevydržela ani měsíc. 
Neznámý vandal rozbil jedno ze 
stanovišť, a to skleněnou lupu, 
pravděpodobně kamenem. Poško-
dil také vrchní desku. Vzhledem 
k tomu, že stanoviště je neroze-
biratelné, bude muset být kvůli 
opravě pravděpodobně sejmuto a 
odesláno k výrobci. 
Nejenže tak pachatel poničil dětem 
edukativní hračku, ale možná vzal 
podstatnou část chuti a ochoty se 
do podobných věcí dál pouštět a 
utápět v nich peníze.             fes

„Ideální“ umístění automobilů a složeného materiálu pro průjezd s 
kočárkem. Protože parkování v některých částech města není úplně 
ideální, mnozí řidiči blokují chodníky, a riskují tak pokuty od policie 
ČR. Toto parkování totiž není jen bezohledná, ale je i nezákonné.  fes

Ve Vránově byly dokončeny opravy komunikací ve středu obce. Dosypání 
zeminy a úpravy parkovacích míst bude postupně prováděno v průběhu 
nejbližších měsíců.

Situace se směsným 
komunálním odpadem
Za první pololetí letošního roku díky zavedení čtrnáctiden-
ního svozového systému klesl celkový objem směsného ko-
munálního odpadu (SKO) z 511 tun za I. pololetí roku 2022 
na 430 tun, tedy o 18 %. Vzhledem k tomuto významnému 
snížení jsme schopni, i přes nárůst cen, v příštím roce u SKO 
(zvýšení DPH u odpadu, inflace) zachovat stávající cenu 
1 000,- Kč za osobu/rok i pro rok 2024. 
Přesto dojde i v příštím roce k nějakým úpravám. První úpra-
vou je to, že město již nebude vybírat a ani zpracovávat 
poplatky za tzv. „podnikatelské popelnice“. Stávající smlou-
vy budou k 31. 12. 2023 ze strany města ukončeny a pod-
nikatelské subjekty si budou muset uzavřít smlouvy přímo 
se svozovou firmou, tedy se Západočeskými komunálními 
službami. Důvodem pro tento krok je, že stávající systém, 
kdy někteří měli uzavřenou smlouvu s městem a někteří se 
svozovou firmou, byl nepraktický, vnášel chaos do účtování 
a znemožňoval efektivní kontrolu smluv a produkce odpadu. 
Druhou změnou je zavedení známek pro vývoz SKO, proza-
tím bez omezení počtu nádob na domácnost. Cílem tohoto 
kroku je zjistit specifické potřeby jednotlivých domácností 
pro nastavení optimálního systému v budoucnosti a snaha 
zlepšit placení poplatku za SKO ve stanovených termínech. 
Budou existovat dva základní druhy známek pro domácnosti 
v rodinných domech. Jedna na nádoby o objemu 110/120 
litrů (stávající plechové popelnice a malé plastové popelni-
ce) a druhá pro nádoby o objemu 240 litrů (velké plastové 
popelnice). Při placení poplatku za osoby v domácnosti v 
rodinném domě nahlásí ten, kdo platí, kolik nádob a o jakém 
objemu používají, a podle toho obdrží bezplatně počet zná-
mek, které si vylepí na nádoby. 
Nadále zůstane možnost platit popelné na dvakrát, a to za 
první pololetí nejpozději do 31. 3. 2024 a za druhé nejpoz-
ději do 30. 9. 2024. Pokud bude někdo popelné hradit nad-
vakrát obdrží na první pololetí polovinu známky na nádobu 
a po zaplacení poplatku na druhé pololetí druhou polovinu 
známky. Na základě tohoto nebude od 1. dubna 2024 vy-
vezena žádná nádoba, která nebude mít nalepenou buď ce-
loroční, nebo pololetní známku. U pololetního placení pak 
nebudou od 1. října vyváženy ty nádoby, které nebudou mít 
na nádobě vylepenou druhou polovinu známky potvrzující 
zaplacení poplatku i za druhé pololetí. 
Tato změna se netýká osob žijících v bytových domech, kde 
se SKO odkládá do velkých nádob (kontejnery 1100 litrů). 
Tyto osoby nebudou při zaplacení dostávat žádné známky. 
Kontejner bude známkou za celý bytový dům označen tech-
nickými službami. 

starosta

prodeje třetí osobě před započetím 
výstavby rodinného domu. Výhrada 
zpětné koupě se ruší na žádost 
manželů Grmanových z důvodu žá-
dosti o úvěr na výstavbu rodinného 
domu.

souhlasí
a) s pořízením Změny č. 1 – zámě-
rem 11 územního plánu Staňkov a 
obsahem Změny týkající se změny 
způsobu využití pozemků parc.č. 
3038,3039 katastrální území Staň-
kov-město z funkčního využití SN 
smíšené nezastavěné na funkční vy-
užití R (z) plochy rekreace, zahrady 

a zahrádkové osady,
b) s pořízením Změny č.1 – zámě-
rem 12 územního plánu Staňkov a 
obsahem Změny týkající se změny 
způsobu využití pozemku parc.č. 
1782/10 katastrální území Staň-
kov-město z funkčního využití TI 
technická infrastruktura na funkční 
využití VS smíšená výrobní plocha,

volí
a) pana Karla Malíka jako přísedící-
ho okresního soudu Domažlice.

Luboš Holeček
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Když už nám naučná stezka okolo rybníků pomáhá 
poznávat alespoň základní druhy živé přírody v 
našem okolí, napadlo mě, že bych mohl pomyslné 
železo kout, dokud je žhavé, a sem tam poslat ně-
jakou zajímavost i do Staňkovska.  Občas sem proto 
pod hlavičku našeho maskota něco napíšu. A začal 
bych třeba:

Strašidla na staňkovské lávce
Asi málokdo, kdo se pohybuje po nové staňkovské lávce, si nevšiml 
její letní téměř halloweenské výzdoby - tedy kolonie velkých pavou-
ků s až metrovými sítěmi. Podívaná chvílemi opravdu až hororová.  
Ačkoli jsou na lávce, jedná se o ko-
lonii křižáků mostních (Larinioides 
sclopetarius). Stejně jako u skoro 
čtyřiceti dalších druhů našich kři-
žáků jde o opravdu neškodné tvory, 
kteří si hledí jen svých sítí a much v 
nich. Ačkoli všech našich 900 dru-
hů pavouků je jedovatých, téměř 
žádný z nich pro člověka nepředsta-
vuje hrozbu. Velcí křižáci dokážou 
sice prokousnout lidskou kůži, ale 
pokud je vyloženě nepřimáčknete, 
neudělají to. Úprk je u nich vždycky 
na prvním místě, pokud zjistí nebez-
pečí. Nepropadejme proto panice. 
Když jsme ale u těch strašidelných 
témat - víte, že všichni pavouci na 
Zemi by za jediný rok spořádali celé 
lidstvo a ještě by měli hlad? Naštěstí se specializují na hmyz a jak je vidět, 
bez nich a jejich apetitu by nás asi opravdu sežraly mouchy.   
                                    Ferdinand Schenk

Dokončena byla i etapa opravy silnice ze Staňkova do Puclic, kam se 
podařilo zařadit opravu části silnice od školky na konec Staňkova. Cesta za 
Puclicemi je však i nadále neprůjezdná, protože tam probíhá další etapa 
opravy této komunikace.

V měsíci říjnu oslavili nebo oslaví významné životní jubileum tito 
občané Staňkova

Vlčková Anna, Krchleby  91 let  
Váchalová Anna, Staňkov I  91 let
Klírová Hana, Staňkov I  90 let  
Vrzal Josef, Staňkov I  85 let
Hříbalová Štěpánka, Staňkov II 80 let  
Poslední Jaroslava, Staňkov I 75 let
Fremr Vilém, Staňkov I  75 let  
Šantorová Jaroslava, Staňkov I 75 let
Jiřík Josef, Staňkov I  75 let  
Rottová Anna, Staňkov II  70 let
Jiříková Zdeňka   70 let  
Harmáček Vladimír, Staňkov II 70 let
Váchal Josef, Staňkov II  70 let  
Havlíková Eva, Staňkov I  70 let 
Leligdon Ferdinand, Staňkov II 70 let

 Oslavencům srdečně blahopřejeme!

Společenská kronika

Vzhledem k tomu, že se pozvolna 
začínají množit různé „zaručené“ 
informace ohledně odstoupení fir-
my Norma k.s. od záměru postavit 
ve Staňkově prodejnu a podobně, 

požádal jsem vedení českého zastoupení Normy, oddělení 
expanze, o jejich vyjádření k celé věci. K níže uvedenému vyjádření 
bych chtěl jen uvést, že ze strany města nejsou činěny firmě žádné 
průtahy a problémy, naopak podrobně komunikujeme vše potřebné, 
co k výstavbě potřebují. Město již uzavřelo předkupní smlouvu na 
část pozemku, kterou Norma potřebuje pro sjezd ze silnice, řešíme 
s Normou jak dešťovou, tak splaškovou kanalizaci, rovněž tak je 
Norma domluvená s Agrem Staňkov a.s. na koupi pozemku pro 
výstavbu. Takže to, že stavba nejde tak rychle, jak bylo původně 
plánováno, není tedy v žádném případě vinou města, ale nejrůzněj-
šími průtahy či spíše zpřesňováním zadání ze strany německého 
partnera při zpracovávání projektové dokumentace, například tím, 
že se skoro půl roku investor řešil, jak bude prodejna natočená 
směrem k silnici, a rozsah parkovacích míst. Jsem pěvně přesvěd-
čen, že i když dochází k posunu s výstavbou, tak všechno dobře 
dopadne a v prvním pololetí roku 2024 se kopne do země. Samotná 
výstavba by pak měla trvat pár měsíců. 

starosta

Stav projektu prodejny Norma ve Staňkově
Projektant má zpracovanou dokumentaci pro územní rozhodnutí a 
v minulém týdnu zaslal první verzi našemu oddělení. Moji kolegové 
dokumentaci obratem zpřipomínkovali a nyní projektant během 
cca 14 dní připomínky zapracuje do projektu a projekt bude zaslán 
k opětovnému odsouhlasení (předběžný souhlas byl dán) dopravní 
policii do Domažlic. Po jejím schválení bude dokumentace obratem 
zaslána všem dotčeným orgánům státní zprávy k vyjádření. Ze zákona 
mají tyto orgány na vyjádření měsíc. Po obdržení kladných vyjádření 
bude podána žádost o územní rozhodnutí. Město Staňkov jako náš 
partner dostane finální verzi (zastavovací situaci, půdorys a pohledy) 
k nahlédnutí ještě před podáním žádosti o územní rozhodnutí. Pevně 
věříme, že se nám podaří v co nejkratší době úspěšně projít povolo-
vacím řízením a stavba bude moci být v prvním pololetí příštího roku 
zahájena. 
Martin Hrdlička, oddělení expanze Norma k.s.
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Uzavření můstků na Bílý mlýn
Od prvního listopadu budou vzhledem k nevyhovujícímu tech-
nickému stavu uzavřeny pro veškerá motorová vozidla můstky 
po odbočení ze silnice Staňkov - Osvračín na Bílý Mlýn a dál 
na Vránov. Stav těchto dvou můstků nedovoluje tyto nadále po-
užívat pro motorová vozidla a v současné době se vzhledem k 
enormně vysokým nákladům na jejich opravu, respektive na je-
jich zbourání a novou výstavbu (předpoklad 14 mil. Kč), s jejich 
obnovou nepočítá. Na silnici na Osvračín a z druhé strany ve 
Vránově jsou již osazeny dopravní značky informující, že se jed-
ná o slepou ulici. K prvnímu listopadu budou provedena i tech-
nická opatření tak, aby byl zamezen průjezd ve směru od silnice 
Staňkov – Osvračín pro motorová vozidla na Bílý mlýn – stávající 
profil můstků bude zúžen na 1,5 metru. Zúžení umožní i nadále 
používat tuto spojnici cyklistům a chodcům. Od tohoto data bude 
tedy Bílý mlýn přístupný pro motorová vozidla pouze ve směru 
od Vránova. Na stávající most přes řeku Radbuzu ve Vránově, 
který je rovněž ve špatném technickém stavu, ale ještě umožňu-
je omezeně provoz, se v současné době zpracovává dokumen-
tace pro územní a stavební řízení a počítá se v  budoucnosti s 
jeho opravou. 

starosta

Rekonstrukce Baarovy ulice 
je dokončena
Jedna z největších investičních akcí roku, rekonstrukce Baarovy ulice, byla v 
termínu dokončena.
Akce, která si ve svém průběhu vyžádala mnoho dopravních omezení a trpě-
livosti od zde žijících občanů, je konečně uzavřena. Vedle kompletní výměny 
svršku i spodku vozovky došlo i k výměně kanalizace a doufejme, že se do 
nové silnice nebude muset několik dalších let kopnout. To by měl mimo 
jiné zajistit i zákaz vjezdu vozidel nad 7,5 tuny s výjimkou vozidel HZS, která 
budou tuto ulici i nadále využívat ke svým výjezdům, a vozidel komunálních 
služeb. Zákazem vjezdu vozidel nad 7,5 t bude označen i příjezd do Staň-
kova u odbočky na Poděvousy, aby se tato vozidla nedostala do pasti pod 
železničním mostem. Bohužel už v průběhu rekonstrukce se podařil průjezd 
několika kamionům, které stačily poškodit obrubník a dopravní značení, 
přestože porušily zákaz vjezdu všech vozidel. Uvidíme, jestli podobně ne-
zodpovědné řidiče tyto dopravní značky zastaví.                                         fes

...a aby těch prací, které stihly být dokončeny před pomalu přicháze-
jící zimou nebylo málo, zařadíme sem i dokončení chodníků na ulici 
Americké, čímž je prakticky dokončena celá její rekonstrukce. Dosy-
pání zelených ostrůvků zeminou bude otázkou nejbližších měsíců, kdy 
bude zemina k dispozici. 

Parkování před Starou radnicí
Skutečně smutné je, když musím dát do Staňkovska prosbu pracovnic 
pečovatelské služby, aby občané neparkovali na pro ně vyhraženém par-
kovišti. To, že se ve Staňkově opakovaně porušují dopravní předpisy, co se 
průjezdů a parkování týká, o tom se v časopise zmiňujeme hned několikrát. 
Když musí být ovšem i zákaz parkování daný značkou podmíněn prosbou, 
asi je opravdu něco špatně.  
V některých městech se městská policie vyloženě vyžívá v trestání sebe-
menších přestupků a dokáže za rohem číhat u sporného místa, dokud se 
nějaký motorista nechytí a nevjede, kam nemá. U nás to takhle nefungu-
je. Možná zaplaťpánbu, možná, z pohledu například pracovnic, které se 
nemohou dostat pro obědy, aby je mohly rozvést, je to škoda.  
Přijde mi totiž, jako bychom se snažili posunout hranici, kam nás při poru-
šování předpisů ještě pustí. (A to se nebavím o morálních zábranách, které 
u některých jedinců padly úplně.) 

Ferdinand Schenk
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NOVÝ ŠKOLNÍ ROK UŽ 
ZAČAL…

I když ještě neuplynulo moc 
času od začátku školního 
roku, my (v mateřské škole) 
už víme, co zajímavého nás 
čeká. Zkusme stručný výčet:
 Po počáteční adaptaci si 
ve čtvrtek 21. 9. předškoláci 
z obou tříd protáhli tělo 
při józe. Hned další týden 
v pondělí nás všechny přijel 
rozesmát klaun EDDIE. 
Ve středu 11. října k nám 
podruhé přijel „Bezpečný pes“. Tato akce se u nás vloni 
konala poprvé a děti z ní byly úplně nadšené. Byla nejen 
poučná, ale i velmi zajímavá a její poutavost podtrhla 
přítomnost živého tvora, kterého si děti mohly „osahat“. 
 V dalším týdnu nás navštívilo divadélko ONDŘEJ 
s příběhem „Čtvero ročních dob“.
 V týdnu od 23. října zorganizujeme soutěž Podzimníčků, 

 
 

ZÁPIS DO MATEŘSKÉ 
ŠKOLY NA ŠKOLNÍ 

ROK 2023/2024 
Vážení rodiče, 

Pro usnadnění a urychlení zápisu Vašeho dítěte do naší mateřské školy využijte  

ELEKTRONICKÝ PŘEDZÁPIS, který bude přístupný od 20. 4. 2023 do 30. 4. 2023. 

https://elektronickypredzapis.cz/materska-skola/stankov 
Samotný zápis do MŠ se uskuteční prezenční formou (i s Vaším dítětem) v termínu od 3.5. 

do 5.5.2023 vždy od 8:00 do 13:30 v ředitelně MŠ. Přesný termín si budete moct vybrat 
v elektronickém předzápisu. 

K zápisu je nutné přinést vyplněnou žádost podepsanou oběma zákonnými zástupci a 
potvrzenou od pediatra, dále rodný list dítěte a Váš občanský průkaz. 

 
Pokud někdo nemůže elektronický předzápis využít, je možné si vyzvednout přihlášku vždy 

v pondělí přímo v mateřské škole po předchozí telefonické domluvě na tel. čísle 
379 492 203. 

Přihláška je také k dispozici na našich webových stránkách www.skolkastankov.cz 
(V tomto případě si telefonicky domluvte termín přinesení vyplněné přihlášky). 

 

31.5. 2023 bude zveřejněn na webových stránkách a na úřední desce MŠ (u vstupních 
vrátek) pod registračními čísly seznam přijatých dětí. 

Naučná stezka Staňkovské rybníky
 
Páteční odpoledne se vydaly na naučnou stezku Staňkovské 
rybníky děti ze školní družiny. Tato aktivita měla za cíl 
nejenom zábavu, ale také vzdělání a objevování přírodního 
bohatství okolo našeho Staňkova. 
Na trase děti vyhledávaly informační tabule, ze kterých 
se dozvídaly informace o fauně a flóře. Pro většinu dětí 
bylo také zajímavé první setkání s QR kódem a názornou 
ukázkou jeho funkčnosti.  
I když děti nestačily projít celou stezku, užily si pohodové a 
radostné odpoledne na čerstvém vzduchu. P. Kočandrlová

na které se budou velkou měrou podílet děti společně 
s rodiči. Dva dny budou v prostorech školky vystavena 
malá umělecká dílka vyrobená převážně z přírodnin. 
Všichni účastníci budou ve středu 25. října po zásluze 
odměněni. 
 V úterý 31. října se bude konat hravé odpoledne 
s rodiči, na kterém budou představeny nové hračky a 
učební pomůcky pro rozvoj osobnosti dítěte. Tyto si rodiče 
mohou závazně objednat pro potřeby svých ratolestí.
 Ve čtvrtek 2. listopadu plánujeme přednášku pro rodiče 
na téma Logopedie. V návaznosti na ni jsme rodičům 
nabídli možnost odborného vyšetření dětí za účasti rodiče. 
 Tentýž den nás namotivuje Andělská pohádka divadla 
NÁNA. Těšíme se na nádherný příběh se skvělou výpravou. 
 23. listopadu se uskuteční další přednáška pro rodiče, 
tentokrát na téma Školní zralost.
 V úterý 5. prosince přivítáme Mikuláše s čertem a 
andělem. Ve stejném týdnu máme v plánu navštívit i 
místní kino.
 V úterý 12. prosince nás vánočně naladí opět divadlo 
NÁNA s pohádkou Hvězdička. 
 V prosinci si na školní zahradě zazpíváme vánoční 
koledy a v dalším týdnu už se budeme oddávat vánoční 
atmosféře, a to při nadílce, poslechu a zpěvu koled a také 
při provádění vánočních zvyků a dodržování letitých tradic.
 Je možné, že se tento bohatý výčet událostí během 
prvního pololetí školního roku ještě rozroste o další 
neméně zajímavé akce, o kterých vás budeme informovat 
v dalších číslech Staňkovska. 
             Za MŠ Staňkov M. Přibylová
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V pondělí 18. září odstartoval sedmý ročník akce Pěšky do školy, která se 
koná jako součást Evropského týdne mobility. Cílem akce je nejen zlepšit 
pohyb dětí, ale hlavně zvýšit bezpečnost v okolí škol a zmenšit počet aut, 
která přivážejí děti až ke škole.  
Letos se výzvy zúčastnilo více než 400 škol a zapojilo se více než 100 tisíc 
dětí z celé České republiky.     
Z naší školy na výzvu zareagovalo 13 tříd. Žáci se nejen snažili v tomto týd-
nu chodit do školy alespoň část cesty pěšky, ale zapojovali se i do dalších 
výzev. Trošku nás mrzí, že někteří rodiče, přestože je o to jejich děti žádaly, 
dovezli své ratoletsti až před vchod do školy, místo toho, aby je vysadili 
alespoň ve vedlejší (Wenigově) ulici, odkud mohly  do školy dojít děti 
samy. Přesto se situace před školou výrazně zlepšila. Zatímco v pátek před 
výzvou, tedy 15. září, projelo ráno kolem školy více než 90 aut, o týden 
později, tedy 22. září, to bylo jen něco přes 50.     
Rodičům i dětem, kteří se do akce Pěšky do školy zapojili, moc děkujeme.

Účelem akce je to, že se žák nedopraví do školy autem. Je jedno, jestli  
přijede na kole nebo přijde pěšky. Každé ráno si  třídní učitelé zapíší, kdo 
jak dorazil do školy, a jsou nám za to započítány body, které se postupně 
sčítají. Třída s největším počtem bodů dostane drobné ceny.     
Tato akce je velmi zajímavá a vznikla proto, aby se žáci více hýbali a zlepši-
lo se prostředí před školou.    

Silvie Kramerová, 8. A

Tonda obal na cestách 
Na začátku hodiny nás pozdravila paní, která nás poučovala celou hodinu 
o tom, jak se chovat k přírodě, ale hlavně jak nakládat s odpadem. Měla 
pro nás připravenou krásnou prezentaci o třídění. Po velkých diskuzích se 
blížil konec hodiny. Dostali jsme kartičky s obrázky a bylo na nás, abychom 
roztřídili, co kam patří.     
Hodinu jsme si náramně užili a děkujeme za ni.                 Erik Peschta, 9. A 
 

A zatímco preventivní akce pro žáky druhého stupně proběhla 12. září, 
prvostupňoví žáci měli program již o den dříve.     
V pondělí 11. září přijeli lektoři s programem, ve kterém se žáci dozvěděli, 
jak, kam a proč se odpad třídí a co se z něj dále vyrábí. Také měli možnost 
podívat se na vzorky recyklovaných materiálů a samozřejmě si zasoutěžit. 
Velkým bonusem bylo i to, že celá akce 
probíhala venku na školní zahradě

Články o ZŠ byly převzaty ze školního časopisu Škola pod lupou.
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Taneční ve Staňkově
Ve staňkovském Lidovém domě v sobotu 7. 10. tančilo na první prodlouže-
né tanečního kurzu 23 tanečních párů již tradičně pod vedením tanečních 
mistrů manželů Cíchových z taneční školy Dance Stod. Tématem pro volbu 
kostýmů byly olympijské sporty. 
Je dobře, že se i v dnešní době najde dost dětí, které jsou ochotny se kurzů 
společenského tance a chování zúčastnit. 

Ve vestibulu Komunitního cent-
ra Stará radnice byla u schodů do 
knihovny nainstalovaná druhá kni-
hobudka. Knihy v ní jsou vyřazené 
svazky městské knihovny a nepod-
léhají proto výpůjčnímu řádu. Pokud  
vás ve skříňce cokoliv zaujme, půjčte 
si to a klidně knihu po přečtení po-
šlete dál.                           fes

SUIT-UP DAY
Pod tímto názvem žákovský parlament ve staňkovské škole ohlásil další 
školní akci. Využili k tomu inspiraci v Mezinárodním dni oblékání, který 
letos připadl na pátek 13. října (což je mimochodem i Mezinárodní den 
obleků). K oblekům a formálnímu oblečení děti měly přidat i zásady 
slušného chování a tak to ve škole vypadalo trochu jako na plese nebo 
v divadle. Ačkoli formální oblečení nebylo povinné a organizátoři měli 
trochu obavy, jestli zrovna tahle akce padne na úrodnou půdu a děti 
osloví, dopadlo to na výbornou. Ve svátečním oblečení přišla do školy 
více než polovina žáků napříč všemi třídami. 
Ačkoli se náš den obleků ve škole konal až 17. října, nic to neubralo z 
jeho poselství a důstojnosti. Jednoduše - byl fajn.    fes
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28. 10.- Rocková taneční zábava 
4. - 5. 11 – Deskové hry 
7. 11. - Blázinec – Miroslav Táborský v  
 hororové komedii 
11. 11. – II. prodloužená tanečního 
 kurzu s živou hudbou 
16. 11. – Žákovský ples
19. 11. – Vánoční čas – Jů a Hele
30. 11. – Antikvartet – adventní 
 koncert v kostele sv. Jakuba
1. 12. – Závěrečný ples tanečního 
 kurzu

Pátek 3. listopadu Film USA Česká verze                      127 min Vstupné jednotné: 50,- Kč
ve 20:00 hod

Když je ohrožen osud naší planety, je nutné, aby jí Transformeři znovu přišli na pomoc. 
A nejen oni. Do kin se vrací jedna z nejoblíbenějších akčních sérií současnosti a s ní i jeden
nový mimozemský transformační druh.

Pátek 10. listopadu Film Francie Česká verze                       121 min Vstupné jednotné: 50,- Kč
ve 20:00 hod

Romantický dobrodružný příběh plný lásky a intrik, vášně a zrady, přátelství i soubojů
na život a na smrt, již téměř 200 let milují lidé na celém světě.
Nové zpracování nesmrtelného dobrodružství disponuje působivým hvězdným 
obsazením: Eva Green (Casino Royale, Sirotčinec slečny Peregrinové pro podivné děti), 
Vincent Cassel (Jason Bourne, Asterix a Obelix, Černá labuť), Olivek Jackson-Cohen , 
Vicky Krieps (Nit z přízraků), Louis Garrel (Nevinný), Romain Duris (Náš boj) a další.

Pátek 17. listopadu Ukrajinský film 99 min Vstupné jednotné: 50,- Kč
v 17:30 hod Animovaný film v české verzi

Lesní víla Mavka čelí nemožné volbě mezi láskou a svou povinností strážkyně Srdce lesa.
Zamiluje se totiž do člověka, obyčejného kluka Lucase, který ji dokáže okouzlit svou hudbou.

Pátek 24. listopadu Film Francie 88 min Vstupné jednotné: 50,- Kč
v 17:30 hod Animovaný film v české verzi

S.O.S.! Tajemný superpadouch pokryl džungli toxickou růžovou pěnou, která vybouchne
při kontaktu s vodou! A do období dešťů zbývá méně než měsíc… Na pomoc jsou přivoláni
ti nejlepší z nejlepších. Esa z pralesa!

Pátek 1. prosince Český film 83 min Vstupné jednotné: 50,- Kč
ve 20:00 hod Do 15 let nepřístupno

Čtyři kamarádky v nejlepších letech se sejdou na oslavě narozenin kde odhalují své
nejhlubší touhy... Hrají: Jitka Sedláčková , Vanda Hybnerová , Kateřina Kaira Hrachovcová ,
Dagmar Zázvůrková , Radim Vizváry , Viera Pavlíková , Tomáš…

KINO 
STAŇKOV 

LISTOPAD 
2023 

TTRRAANNSSFFOORRMMEERRSS  --  PPRROOBBUUZZEENNÍÍ  MMOONNSSTTEERR  

TŘI MUŠKETÝŘI-D'ARTAGNAN 

MAVKA - STRÁŽCE  PRALESA 

EESSAA  ZZ  PPRRAALLEESSAA    22  

MŮŽEM I S MUŽEM 

Kultura
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Ohlédnutí za létem na Zeleném Háji 
Ve druhé polovině srpna se na Zeleném Háji konal druhý 
letošní běh příměstského tábora pro děti, jehož téma bylo 
tentokrát inspirováno velkou klasikou a kultovní sérií o 
mladém čaroději Harry Potterovi. 
Celé dobrodružství nemohlo začít jinak než dopisem ze 
školy čar a kouzel, který obdržel každý budoucí student pár 
dní před začátkem tábora. Hned první den po společném 
seznámení se děti dozvěděly o profesoru Protheovi, který 
ukradl vzácné dračí vejce a ukryl ho do zamčené truhly. 
Během celého tábora pak děti musely hledat indicie a luštit 
všemožné šifry, aby se k vejci dostaly. Mimo to byla pro 
děti připravena celá řada doprovodných aktivit, jako tvoření 
vlastních kouzelnických hůlek, výroba létajících košťat, 
velký kouzelnický trojboj, výroba kolejních triček nebo i 
samotný famfrpál. Za všechny tyto aktivity děti sbíraly body 
pro svou kolej do velkého kouzelnického turnaje. Poslední 
den pak samozřejmě proběhla památná bitva s profesorem 
Protheem, který ve svém posledním výdechu prozradil 
finální část kódu k truhle. 
Nakonec tedy bylo vzácné dračí vejce zachráněno a jak už 
to tak bývá, všechno dobře dopadlo.                            tf

Poděkování 
Dne 16. 10. 2023 jsem oslavil s rodinou 85. narozeniny. Čas člověk ne-
zastaví. Dočkal jsem se  i milého překvapení. V tento den se dopoledne 
dostavila ke mně úřednice MěÚ Staňkov a vyřídila mi blahopřání MěÚ  a 
předala mi krásné dárky. To je tedy víc než milé překvapení.
Děkuji touto cestou MěÚ Staňkov, zejména panu starostovi  Alexandru 

Horákovi a samozřejmě všem pra-
covníkům.
Posílám i pár obrázků pro potěšení 
coby fotograf amatér. Abstraktní mi 
pomohla vytvořit umělá inteligence.                                                                                                   
Josef Vrzal, učitel

BURZA EXOTŮ 
V sobotu 14. 10. 2023 se jako každou druhou sobotu v měsíci ko-
nala tradiční burza exotů ve Staňkově. Tentokrát ale nebyla burza 
v prostorách sokolovny, ale na zahradě před restaurací. K této 
změně dochází vždy v říjnovém termínu, neboť ve stejný čas 
pořádají turisté pochod Smyč-
ka Radbuzy a na sále probíhá 
registrace účastníků.
Z tohoto důvodu postavili 
pracovníci technických služeb 
na zahradě u sokolovny stan, 
ve kterém burza probíhala. Bylo 
zde možno nakoupit krmení pro 
exoty, léčiva, koupit či prodat 
různé druhy exotického ptactva.
Burzy se účastnilo jako již 
tradičně cca 100 chovatelů 
z blízkého i dalekého okolí, ne-
boť sem vždy jednou měsíčně 
dojíždí i lidé z Karlovarského či 
Jihočeského kraje.
Termín další burzy, která již bude na sále sokolov-
ny, je 11. 11. 2023 od 7.15 do 8.45 h.

Zdeněk Valečka
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Sport

ZÁVODY V ORIENTAČNÍM BĚHU
Ve dnech 7. a 8. 10. pořádal oddíl Lokomotiva Plzeň závody 
v orientačním běhu. Celá akce se konala v okolí penzionu 
Zelený Háj, jehož majitelé nám zajistili perfektní zázemí a 
pro pořadatele a pro všechny závodníky. Všichni jsme oce-
nili přístup i výbornou kuchyni.
Hledat kontroly se do lesa vydalo něco přes dvě stě pade-
sát závodníků všech věkových kategorií od nejmenších dětí 
v doprovodu rodičů až po i osmdesátileté veterány. 
Orienťák je prostě sport pro všechny. Kdo nechce přímo 
závodit, jen si trasu projde a užije si dobrodružství v lesním 
terénu, plném kupek, jam, hustníků i bažinek. Ta radost při 
nalezení kontroly je určitě nakonec u všech stejná.
Příští rok na podzim se sem opět rádi vrátíme a opět 
uspořádáme víkendové závody, na které srdečně zveme i 
zájemce z řad veřejnosti. Pro začátečníky bude připravena 
tréninková trať, pro rodiče s dětmi jednodušší trať s fáborky 
a přihlásit se je možné i ráno před závodem.      pořadatelé

Motorizovaná cyklostezka
Cyklistická sezóna je pomalu ale jistě letos za námi a já se pokusím o malé 
ohlédnutí. Nebudu se ohlížet daleko, i když za dobou, kdy  měla téměř 
všechna kola zvonky a člověk se opravdu musel opřít do pedálů, aby na 
kole vyvinul slušnou rychlost, se ohlížím rád. Ne, že bych odsuzoval elekt-
rokola, mají jistě svou výhodu, člověk šlapat musí a při stejné fyzické zátěži 
ujede daleko větší vzdálenost. Jen mi přijde, že lidé na elektrokolech jsou 
daleko rychlejší, než na těch kolech klasických. 
Co si budeme povídat, ekonomická dostupnost elektrokol dostala do sedel 
daleko větší část populace a když k nim připojíme elektrokoloběžkáře, 
máme hned na cyklostezkách nabito. A nejen, co se baterií týče. Kde 
člověk potkal dva tři cyklisty na kilometru, tam je dneska dálnice, kde to 
opravdu frčí. Elektromotůrkáři  se míjejí mezi sebou a ve vysoké rychlosti 
kličkují mezi chodci. Popisuji uplynulou sezónu alespoň na cyklostezce ze 
Staňkova do Vránova.  
Jak jsem již předeslal, nechci kritizovat používání těchto vozítek a pokud 
jim stávající legislativa dává zelenou, ani by to nebylo úplně fér. Chci se 
však dotknout nebezpečí, která při takovém provozu nepochybně vznikají.  
To, že kolem chodce zezadu profrčí kolo nebo koloběžka aniž by o sobě 
daly vědět, je občas samo o sobě na mrtvici. V pětadvacetikilometrové 
rychlosti vozítka by chodec, vyhýbající se v nepravý čas například psímu 
exkrementu, mohl přijít k nepěknému úrazu. Pokud se v této rychlosti na 
poměrně úzké komunikaci potkají dvě skupinky cyklistů, rychlost se sečte, 
a eventuální kolize je potom v rychlosti padesátikilometrové. To je, jako 
když vám dítě vběhne motorkáři ve městě pod kola. Nechápu proto rodiče,  
mezi kterými jede na elektrokole dítě bez předepsané helmy.  
Nová legislativa, která by měla platit od prvního ledna 2023 by měla zavést 
nová pravidla. Pravdou je, že dnes je v ní trochu zmatek, a zdá se, že to 
lepší nebude, ale jasné je to, že elektrokoloběžky s rychlostí nad 25 km v 
hodině a motorem nad 250 W budou zařazeny do motorových vozidel a na 
cyklostezku s nimi nebudete smět. Pokud si někdo oddychl, že se to netýká 
elektrokol, což je pravda, pokud vím, elektrokola s motorem nad 250 W 
a podpůrnou rychlostí nad 25 km/h  nejsou k provozu na pozemních 
komunikacích schválena vůbec. Pokud jsem to správně pochopil, můžete 
s takovým elektrokolem na lesní cestu, ale nesmíte ani na silnici, ani na 
cyklostezku. 
Co vám hrozí, když přesto na cyklostezku s podobným kolem vyrazíte? 
Prakticky nic, vymáhání dodržování pravidel, jak už jsem zde psal, je 
chatrné, a nejspíš se nenajde nikdo, kdo by vás pokutoval. Tedy pokud se 
něco nestane. V okamžiku, kdy se stane na cyklostezce nehoda s vážným 
poraněním nebo škodou, ke které bude zavolána policie, bude to složitější. 
Vedle té pokuty vám totiž bude hrozit daleko víc. Zdravotní pojišťovna 
může vymáhat léčebné náklady a veškeré škody na majetku jdou také za 
vámi, včetně škod nepřímých. Když například trefíte svou koloběžkou trak-
tor s valníkem a povede se vám rozbít mu přední světlo, moc vám není co 
závidět. Nejen, že za vámi půjde škoda za rozbité světlo, ale pokud traktor 
kvůli vám musel nečekaně zabrzdit a vysypal náklad na valníku, platíte i 
škodu na nákladu. To se týká i silnějších elektrokoloběžek, které budou mít 
povinnost mít tzv. povinné ručení - pokud sjednané je, jde úhrada škody z 
něj.  
Pokud podobnou škodu způsobíte na vozítkách s nižším výkonem, která 
nebudou podléhat novým pravidlům,  pojišťovna škody uhradí z pojištění 
občanské odpovědnosti, pokud ho máte sjednané. 
Zkuste se zamyslet - provoz na cyklostezkách si opravdu zaslouží větší 
pozornost, ohleduplnost a především opatrnost.  
Všem s elektrikou i bez ní fajn a bezpečnou sezónu 2024!  Ferdinand Schenk  
P.S. víte, že výsledky vědeckých studií přinášejí poměrně nečekané výsled-
ky? Cyklisté, využívající elektrokolo, vynakládají větší námahu, než by se 
zdálo a jedna ze studií dokonce uvádí, že elektrocyklisté vydali v testu vyšší 
množství energie než cyklisté.
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V sobotu 14. 10 2023 se uskutečnil již 44. ročník 
turistického pochodu Smyčka Radbuzy. Pro mno-
hé jen jedna z dalších turistických akcí u kterých 
si ale málokdo dokáže představit objem práce, 
která jim předchází.

Již od května probíhal výběr možných tras pochodu s tím, že bylo nutné tra-
sy projít, abychom zjistili jejich aktuální průchodnost. S dostatečným před-
stihem jsme museli požádat o povolení vstupu do lesa u Lesů ČR, které je 
při organizované akci nutné. Po obdržení povolení od Lesů ČR jsme museli 
žádat o povolení vstupu do lesa dotčené obce, kterých se pochod týkal. Tato 
povolení bylo potom nutné zaslat na odbor životního prostředí obce s roz-
šířenou působností. 
Jak vidíte, tak než můžeme udělat akci, je to hlavně o běhání po úřadech. Po 
nezbytném papírování teprve následuje vlastní příprava pochodu. Zajištění 
surovin na přípravu již tradičních bramboráků, polévky, buřtů pro kontrolní 
stanoviště, nápojů a mnoho dalšího. 
Před pochodem je potom nutno některé úseky, kde není turistické znače-
ní, proznačit značením vlastním. Tuto akci většinou provádí šest členů. Pro 
představu, letos značení jen v okolí Výtuně a Merklína zabralo asi pět hodin, 
a najelo se při tom 39 km na kole. 
Den před pochodem připravujeme v sokolovně posezení a připravují se 
brambory a česnek na bramboráky. Zdánlivě triviální činnost také zabere 
spoustu času, protože jen bramboráky se připravují až ze tří pytlů brambor!
V sobotu konání akce jsme od časných ranních hodin v sokolovně prakticky 
až do večera. Celou akci zajišťuje asi třicet pořadatelů. Část je na kontrole, 
další zajišťují administrativu na startu a největší počet se střídá v kuchyni. 
Letos jsme po loňském přání účastníků, zařadili i krátkou trasu a to 6,5 km a 
byli jsme mile překvapeni, že na ní šlo 84 účastníků. 180 pochodníků šlo 10 
km, 15 km absolvovala rovná stovka účastníků, 25 km prošlo 20 účastníků, 
30 km 9 a na 50 km šla 1 účastnice. Na cyklotrasy vyjelo celkově 106 cyklistů. 
Nejkratší trasu 11 km  jelo 15 cyklistů, 30 km 60 , 50 km 20 a nejdelší 70 km 
trasu jelo 11 cyklistů. Celkem se akce zúčastnilo 500 osob + 30 pořadatelů.

 Předseda oddílu turistiky při TJ Sokol Staňkov Jiří Navrátil

Největší odměnou pro pořadatele je spokojenost účastníků pochodu. 
To je věta, kterou jsem z článku schválně vyčlenil sem. Smekám před nasaze-
ním a objemem práce, kterou členové oddílu při svých akcích vynakládají a 
moc držím palce, ať jim tenhle elán vydrží ještě hodně dlouho. Ani Nezmar, 
ani Smyčka totiž nejsou samozřejmé, jak jsme si všichni zvykli.Stejně tak není 
samozřejmá vysoká kvalita těchto akcí, na které jezdí lidé ze širokého okolí.
Za vším stojí ochota některých lidí udělat něco ve svém volném čase pro ostatní.  
Tady je namístě opravdu smeknout a poděkovat.             Ferdinand Schenk

44. ročník 
SMYČKY RADBUZY 
Memoriálu Josefa Friše

Odešel obyčejný člověk
Václav Krejsa-aeroklubák ze Staňkova 
*16.5 1931, † 13.10.2023

Václav Krejsa byl společně se svým 
bratrem Jardou jedním z těch, kteří 
stáli u kolébky Aeroklubu Staňkov 
ve čtyřicátých poválečných letech. 
Jeho členství je evidováno od roku 
1947 a za součást kolektivu letiště 
je považován do svých posledních 
dnů života, protože jeho aktivní 
i důchodový věk je úzce spojen s 
děním na letišti. Co pro něj a celou 
jeho rodinu znamenalo letiště, nelze 
dnes vyjádřit několika slovy.
Vždy stál v první linii při zajišťování potřeb aeroklubu, při řešení le-
teckého výcviku, existenčních ekonomických otázek, budovatelských 
aktivit. Po letecké stránce působil nejen jako výkonný sportovec (je 
nositelem zlatého odznaku FAI), ale vycvičil jako instruktor desítky 
mladých pilotů, z nichž někteří se stali profesionálními piloty a řadu 
let nesl osobní odpovědnost za letecký provoz. Ale budeme vzpo-
mínat i na jeho malířské, lakýrnické, zednické umění, na řidičské, 
manažerské schopnosti. To vše našlo uplatnění při budování letiště, 
při stavbě hangáru, dílny, komunikací, balírny padáků, výdělečné 
činnosti všeho druhu k zajištění ekonomické existence klubu. Všude 
se najdou jeho stopy, a proto obdržel za celoživotní činnost pro 
rozvoj Aeroklubu Staňkov Čestnou medaili Aeroklubu ČR a my máme 
mnoho důvodů mu za jeho podíl na dnešním stavu letiště děkovat.
Ještě jednou díky Václave.
Členové a přátelé Aeroklubu Staňkov


